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BRMG.0012.98.2022/KSiB   
 

PROTOKÓŁ NR 56–11/2022 
 

Z pięćdziesiątego szóstego posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta 

Gdańska w VIII Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się 21 listopada 2022 

roku, a rozpoczęło się o godz. 16:00 w Sali Seàn'a Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu 

w Gdańsku przy ul. Wały Jagiellońskie 1. 
 

Na siedmiu członków Komisji Strategii i Budżetu, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu, 

czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu, prowadzący 

obrady, otworzył 56 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, powitał zebranych i 

powiedział, że porządek obrad został w terminie regulaminowym drogą elektroniczną 

wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Gdańska uprawnień w zakresie 

ustalania wysokości niektórych cen i opłat za usługi komunalne o charakterze 

użyteczności publicznej oraz za korzystanie z gminnych obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej – druk nr 1439. 
Przedstawia: Pan Paweł Golak – Dyrektor Hevelianum 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych 

budżetu obywatelskiego z mieszkańcami miasta Gdańska – druk nr 1440.  
Przedstawia: Pani Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami 

 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie na parkingu 

strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od 

usunięcia pojazdu z drogi – druk nr 1443. 
Przedstawia: Pani Joanna Pińska – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 

 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta w sprawie wyrażenia woli objęcia 

udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy 

Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańskie Towarzystwo Budownictwa 

Społecznego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – 

druk nr 1444. 
Przedstawia: Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

5. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
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Następnie przewodniczący powiedział, że do Komisji zostały skierowane do zaopiniowania 

projekty uchwał:  
 

• w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 

zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod 

firmą Gdańska Infrastruktura Wodociągowo-Kanalizacyjna Spółka z o.o. z 

siedzibą w Gdańsku – druk nr 1458 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1458 wprowadzić do porządku jako pkt 4A. 
 

Głosowanie: 

6 za – jednogłośnie 

 

• w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Gdańskim w sprawie 

powierzenia Powiatowi Gdańskiemu organizacji przewozów pasażerskich w 

zakresie publicznego transportu zbiorowego w powiatowych przewozach 

pasażerskich – druk nr 1461 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1461 wprowadzić do porządku jako pkt 4B. 
 

Głosowanie: 

6 za – jednogłośnie 

 

• w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Miasta Gdańska 

Województwu Pomorskiemu – druk nr 1462 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1462 wprowadzić do porządku jako pkt 4C. 
 

Głosowanie: 

6 za – jednogłośnie 

 

• zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości opłat za pobyt i wyżywienie 

dziecka w żłobkach Gdańskiego Zespołu Żłobków oraz warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia z ponoszenia opłat - druk nr 1457 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1457 wprowadzić do porządku jako pkt 4D. 
 

Głosowanie: 

6 za – jednogłośnie 

 

• w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy 

obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów 

oraz rodziców w Gminie Miasta Gdańska – druk nr 1466 
 



3 

 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1466 wprowadzić do porządku jako pkt 4E. 
 

Głosowanie: 

6 za – jednogłośnie 

 

• zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

szkół, dla których organem prowadzącym jest Miasto Gdańsk – druk nr 1469 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1469 wprowadzić do porządku jako pkt 4F. 
 

Głosowanie: 

6 za – jednogłośnie 

 

• w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia rodzinom zastępczym 

zawodowym i prowadzącym rodzinne domy dziecka – druk nr 1446 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1446 wprowadzić do porządku jako pkt 4G. 
 

Głosowanie: 

6 za – jednogłośnie 

 

• zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone 

będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

w 2022 roku – druk nr 1447 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1447 wprowadzić do porządku jako pkt 4H. 
 

Głosowanie: 

6 za – jednogłośnie 

 

• zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 

Szczegółowego Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 

Miasta Gdańska na rok 2022 – druk nr 1464 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1464 wprowadzić do porządku jako pkt 4I. 
 

Głosowanie: 

6 za – jednogłośnie 

 

• w sprawie przyjęcia Szczegółowego Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

dla Gminy Miasta Gdańska na rok 2023 – druk nr 1465 
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Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1465 wprowadzić do porządku jako pkt 4J. 
 

Głosowanie: 

6 za – jednogłośnie 

 

• zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 

maksymalnych cen za przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego 

oraz wysokości opłat dodatkowych i opłat manipulacyjnych  – druk nr 1483 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1483 wprowadzić do porządku jako pkt 4K. 
 

Głosowanie: 

6 za – jednogłośnie 

 

Innych uwag nie było. Przyjęcie całego porządku obrad z przyjętymi zmianami: 

Głosowanie: 

6 za – jednogłośnie 

 

PUNKT – 1 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Gdańska uprawnień w zakresie 

ustalania wysokości niektórych cen i opłat za usługi komunalne o charakterze 

użyteczności publicznej oraz za korzystanie z gminnych obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej – druk nr 1439+Autopoprawka. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LVI sesji Rady Miasta Gdańska z 24 

listopada 2022 r. – sprawa BRMG.0006.284.2022). 
 

Pani Dorota Głodek – Kierownik Działu Administracji w Hevelianum w imieniu 

wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: Dzień dobry państwu, reprezentuję Hewelianum, nowe brzmienie par. 1 pkt 

10 wynika ze zmiany nazwy jednostki Park Kultury Fortyfikacji Miejskich „Twierdza 

Gdańsk” został zmieniony na Centrum Hevelianum Uchwałą z dnia 28 marca 2013 r., a 

następnie po pięciu latach Uchwałą z dnia 25 października 2018 r. na Hevelianum i tym 

samym też nadania nowego statutu. Zwiększyły się zadania Hevelianum w zakresie 

administrowania majątkiem należącym do Gminy Miasta Gdańska. Oprócz 

ustanowionego trwałego zarządu na nieruchomościach Hevelianum administruje 

budynkiem Domu Zdrojowego. Dodatkowo przejęte zostały w administrację 

nieruchomości na terenie tzw.  Zespołu Bożego Ciała, gdzie obecnie realizowana jest 

inwestycja pn. Rewaloryzacja Zespołu budynków przy ul. 3 Maja 21 budynki C, D, E wraz 

ze zmianą sposobu użytkowania oraz zagospodarowaniem terenu. Hevelianum również 

rozszerzyło swój zakres działalności m. in. o prowadzenie zajęć i warsztatów, sprzedaż 
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produktów w sklepiku i własnych publikacji. W związku z tym konieczna jest zmiana w par. 

1 pkt 10 Uchwały nr III/50/2002 Rady Miasta Gdańska z dnia 5 grudnia 2002 r.   
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1439 + 

Autopoprawka. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Dorotę Głodek – Kierownika Działu Administracji w 

Hevelianum, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1439+Autopoprawka. (Opinia nr 56-11/421-100/2022) 

 

PUNKT – 2 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych budżetu 

obywatelskiego z mieszkańcami miasta Gdańska – druk nr 1440. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LVI sesji Rady Miasta Gdańska z 24 

listopada 2022 r. – sprawa BRMG.0006.285.2022). 
 

Pan Dawid Szot – przedstawiciel Biura Prezydenta ds. Rad Dzielnic i Współpracy z 

Mieszkańcami w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: Szanowny panie przewodniczący, szanowni państwo radni, zmiany, które 

proponujemy w projekcie zostały wypracowane w czasie spotkań z zespołem 

konsultacyjnym oraz w czasie ewaluacji ostatniej edycji budżetu obywatelskiego. Dwie 

pierwsze zmiany dotyczą uszczegółowienia definicji w ramach zielonego budżetu 

obywatelskiego, rozszerzamy definicję ogrodów deszczowych nazywanej obiektami 

zielonej retencji, aby większy katalog tych inwestycji można było realizować. Również 

rozszerzyliśmy definicję działań ekologicznych o obiekty infrastruktury lub obiekty 

inwestycyjne, które sprzyjają promocji ekologii. Również pragniemy wprowadzić zmianę 

dotyczącą wyłączenia konieczności dostarczania do urzędów formy papierowej całego 

projektu poprzez dołączenie do wersji elektronicznej skanu listy poparcia i zachowanie go 

do okazania w razie konieczności, także tutaj zmiana dla mieszkańców, po prostu 

ograniczamy długość procesu składania projektów. W paragrafie 9 uchylenie ustępu 3 

właśnie również się z tym wiąże, ponieważ on precyzuje wymóg dostarczania wersji 

papierowej projektu do urzędu. W paragrafie 12 zmiana, którą proponujemy jest również 

na korzyść wnioskodawcy, a mianowicie w czasie spotkań zespołu konsultacyjnego zespół 



6 

 

może pozytywnie zaopiniować zmiany lokalizacji, co nie było dotychczas możliwe, zmiana 

lokalizacji na etapie weryfikacji była niedopuszczalna. To wszystkie zmiany, które 

proponujemy, bardzo prosimy o pozytywną rekomendację.   
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję, powiedział: co rozumiemy przez zakończenie danej edycji 

budżetu obywatelskiego czy zrealizowanie wszystkich projektów? Czy zakończenie 

weryfikacji wniosków?  

 

Pan Dawid Szot – przedstawiciel Biura Prezydenta ds. Rad Dzielnic i Współpracy z 

Mieszkańcami 

Zakończenie konsultacji społecznych czyli ogłoszenie wyników.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Na zespole już rozmawialiśmy na temat druku, tekstu jednolitego. Dlaczego mamy znowu 

tylko zmiany? Mieliśmy tekst jednolity. Pracowaliśmy nad tekstem jednolitym.  

 

Pan Dawid Szot – przedstawiciel Biura Prezydenta ds. Rad Dzielnic i Współpracy z 

Mieszkańcami 

To był tekst ujednolicony, żeby pokazać zmiany w całości. Wyjdziemy także z tym. Nie 

zdążyliśmy jeszcze po prostu.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Przecież są wszystkie te zmiany, miały być w tekście jednolitym, są przedstawione, tylko 

miał być tekst jednolity.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Nie udało się. Na ten moment jest taki projekt uchwały.  
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1440. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Dawida Szota – przedstawiciela Biura Prezydenta ds. Rad 

Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami, a następnie w wyniku przeprowadzonego 

głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały, zawarty w druku nr 1440. (Opinia nr 56-11/422-101/2022).  
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PUNKT – 3 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie na parkingu 

strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od 

usunięcia pojazdu z drogi– druk nr 1443. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LVI sesji Rady Miasta Gdańska z 24 

listopada 2022 r. – sprawa BRMG.0006.288.2022). 
 

Pani Joanna Pińska – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 

w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: Dzień dobry panie przewodniczący, szanowni radni, jak co roku wychodzimy 

z uchwałą zmieniającą stawki. Żeby dokonać zmiany stawki robimy za każdym razem 

analizę wysokości kosztów, które żeśmy ponieśli i dochodów, które żeśmy uzyskali. W 

związku z tym, że dochodem to jest ilość stawki, które otrzymujemy od mieszkańców za 

usunięcie, przechowywanie i odstąpienie od usunięcia pojazdu, a po stronie kosztowej 

mamy usługi, które świadczy dla nas wykonawca oraz koszty sądowe, koszty 

administracyjne związane z wydawaniem decyzji administracyjnych obciążających 

właścicieli, którzy nie zapłacili za usuwany pojazd w momencie odbioru oraz, którzy nie 

odebrali pojazdu i pojazd przeszedł na własność miasta oczywiście po sądowym 

przepadku. W związku z tym, że teraz wychodzi na minus, koszty przewyższają dochody o 

35 000 zł, stąd wniosek o zmianę stawek i zwiększenie ich, stąd nowa uchwała.  
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1443. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Joannę Pińską – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i 

Zarządzania Kryzysowego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania,     5 

głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, przyjęła i 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1443. (Opinia nr 56-

11/423-102/2022) 
 

PUNKT – 4 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 

Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańskie Towarzystwo Budownictwa 
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Społecznego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk 

nr 1444. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LVI sesji Rady Miasta Gdańska z 24 

listopada 2022 r. – sprawa BRMG.0006.289.2022). 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej w imieniu 

wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: dzień dobry szanowni państwo, druk stanowi o dokapitalizowaniu spółki 

kwotę 15 122 000 zł na wybudowanie przy ul. Piotrkowskiej budynków z 60 mieszkaniami. 

Jeżeli chodzi o tę budowę to będzie ona dotyczyła także poza lokalami mieszkalnymi także 

komórek lokatorskich, a także budynki będą zaopatrzone w odnawialne źródła energii, 

które będą zamieszczone na dachu celem zmniejszenia kosztów energii dla samej spółki 

jak i mieszkańców, bo tu chodzi o wspólnotę tych budynków. Jeżeli chodzi o finansowanie 

tego projektu to udział gminy wynosi 15 122 000 zł tak jak stanowi uchwała. Jeśli chodzi o 

kredyt z SBC to jest dokapitalizowanie na poziomie 10%, wsparcie z funduszu dopłat na 

poziomie 25% oraz partycypacja przyszłych najemców na poziomie 15%. Dziękuję bardzo.  
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały. 

Powiedział: cieszymy się jak powstają nowe mieszkania. Mam prośbę do pani dyrektor, 

wcześniej to zauważyłem, teraz zweryfikowałem, jak się wchodzi na stronę GTBS niestety 

odsyła do jakiś wirusów i nie da się na tą stronę wejść, więc prośba, żeby ewentualnie tam 

powiedzieć, żeby zerknęli co tam się dzieje.  
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Dobrze, przekażę prezesowi. 
 

Następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1444. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA         
           

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, a 

następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła 

i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1444. (Opinia nr 56-

11/424-103/2022) 
 

PUNKT – 4A 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
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Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura 

Wodociągowo-Kanalizacyjna Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 1458. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LVI sesji Rady Miasta Gdańska z 24 

listopada 2022 r. – sprawa BRMG.0006.303.2022). 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej w imieniu 

wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: szanowni państwo ta uchwała stanowi o dokapitalizowaniu naszej 

jednoosobowej spółki GIWK majątkiem, a może aportem, na poziomie 9 388 500 zł. Aport 

dotyczy oczywiście sieci związanej z wodociągami i kanalizacją. Aport ten powstał na bazie 

majątku, który był budowany przez gminę w okresie, kiedy były realizowane projekty 

unijne, po okresie wygaśnięcia ich okresu trwałości możemy wprowadzić to do spółki, co 

niniejszym chcielibyśmy właśnie uczynić. Poza tym będą też część nieruchomości 

pochodzi z uregulowanych stanów prawnych, które wcześniej były trudne do 

uregulowania i majątek, który dziś państwu prezentuję w uchwale właśnie stanowi te 

elementy.     
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1458. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA         
           

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, a 

następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła 

i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1458. (Opinia nr 56-

11/425-104/2022) 

 

PUNKT – 4B 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zawarcia 

porozumienia z Powiatem Gdańskim w sprawie powierzenia Powiatowi 

Gdańskiemu organizacji przewozów pasażerskich w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich – druk nr 1461. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LVI sesji Rady Miasta Gdańska z 24 

listopada 2022 r. – sprawa BRMG.0006.306.2022). 
 

Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego w Gdańsku w 

imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 
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Powiedział: panie przewodniczący, szanowni radni, Powiat Gdański zwrócił się do naszej 

gminy z prośbą o zawarcie porozumienia międzygminnego, ponieważ Powiat Gdański 

będzie pełnił funkcję publicznego organizatora transportu zbiorowego na liniach 

autobusowych 851 Gdańsk-Pruszcz Gdański-Steblewo oraz 859 Gdańsk-Pruszcz Gdański-

Trzepowo. Ustawa o publicznym transporcie zbiorowym nakłada taki obowiązek, aby 

zawrzeć takie porozumienie między gminami jeżeli to są przewozy powiatowe. Co ważne, 

dla gminy miasta Gdańska nie ponosimy żadnych kosztów. Wszystkie koszty organizacji 

bierze na siebie Powiat Gdański. Jest to tylko formalność, uchwała techniczna, w związku 

z powyższym Pani Prezydent prosi o pozytywne zaopiniowanie.   
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1461. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Sebastiana Zomkowskiego – Dyrektora Zarządu Transportu 

Miejskiego w Gdańsku, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1461. (Opinia nr 56-11/426-105/2022).  
 

PUNKT – 4C 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej z budżetu Gminy Miasta Gdańska Województwu Pomorskiemu – druk nr 

1462. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LVI sesji Rady Miasta Gdańska z 24 

listopada 2022 r. – sprawa BRMG.0006.307.2022). 
 

Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego w Gdańsku w 

imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: panie przewodniczący, szanowni radni, już od 2020 roku rozpoczęliśmy taki 

projekt honorowania naszych biletów okresowych doładowanych na Gdańską Kartę 

Mieszkańca w przewozach kolejowych organizowanych przez Województwo na obszarze 

miasta Gdańska. W 2020-2021 roku mieliśmy jeszcze okres pandemii i ta liczba pasażerów 

była niezbyt wysoka i niedużo osób korzystało z tych przewozów, natomiast od 2021 r. 

widzimy tendencję rosnącą i coraz więcej naszych mieszkańców korzysta właśnie z 

transportu kolejowego na naszych biletach. W 2022 r. mieliśmy kwotę przeznaczoną 

dofinansowanie 3,5 mln zł. Liczba pasażerów wzrosła z 184 000 do 278 000 w obecnym 

roku. Przewidujemy tendencję wzrostową. Natomiast otrzymaliśmy również od Marszałka 
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planowany koszt odpłat do przewozów kolejowych w przyszłym roku, który niestety 

wzrośnie o 30% wskutek inflacji, wskutek wzrostu kosztów pracy, kosztów energii, w 

związku z powyższym chcemy ten projekt kontynuować w przyszłym roku, natomiast 

będzie to wymagało niestety wzrostu dopłat dla Marszałka i ta kwota będzie wynosiła 

5 500 000 zł. Pani Prezydent prosi o pozytywne zaopiniowanie.  
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję i zapytał: pozwolę sobie zabrać głos jako użytkownik i osoby, 

która korzysta też mając Kartę Mieszkańca z tego rozwiązania łączenia właśnie tramwaju, 

SKM-ki, PKM-ki i też Polregio, wszystko co jeździ na torach oprócz dalekobieżnych i jest na 

terenie Gdańska i jestem bardzo z tego zadowolony, usprawnia transport, więc uważam, 

że to porozumienie jest bardzo dobre. Żałuję, że inne gminy jednak ościenne chociażby 

Sopot i Gdynia nie zdecydowały się wejść, gdyby bylibyśmy razem byłoby jeszcze lepiej, 

ale mam nadziej, że przy FALI jak będzie wprowadzona wszystko przed nami. Mam pytanie 

techniczne, jeżeli pan dyrektor nie będzie teraz wiedział to bardzo bym prosił o informację 

mailową, czy też przy okazji, osoba studiująca powyżej 26 roku życia na transport 

komunikacją publiczną w mieście Gdańsku ma ulgę 50%, ale na kolei tą ulgę się traci 

kończąc lat 26. Czy będąc studentem powyżej 26 roku życia i mając ulgę na komunikację 

miejską w Gdańsku może w ramach tego porozumienia poruszać się w ramach tego 

swojego biletu ulgowego pociągiem?   
 

Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego w Gdańsku 

Porozumienie nie przewiduje czegoś takiego, czyli każdy pasażer nawet gdy płaci ulgowy 

bilet w komunikacji miejskiej, uczeń, student, 50% musi płacić pełną dopłatę.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czyli studentów powyżej 26 roku życia to porozumienie nie dotyczy?  
 

Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego w Gdańsku 

Nie dotyczy. Jeżeli chcielibyśmy, żeby ta ulga obowiązywała na kolei to wtedy musiałby być 

wzrost kosztów.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dobrze. Dziękuję za informację.  
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1462. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Sebastiana Zomkowskiego – Dyrektora Zarządu Transportu 
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Miejskiego w Gdańsku, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1462. (Opinia nr 56-11/427-106/2022).  

 

PUNKT – 4D 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie wysokości opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w żłobkach Gdańskiego 

Zespołu Żłobków oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z 

ponoszenia opłat – druk nr 1457. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LVI sesji Rady Miasta Gdańska z 24 

listopada 2022 r. – sprawa BRMG.0006.302.2022). 

 

Pani Dorota Woźniak – Dyrektor Gdańskiego Zespołu Żłobków w imieniu 

wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: dzień dobry szanowni państwo, druk dotyczy zmiany opłaty miesięcznej za 

pobyt dziecka w żłobku do 10 godzin dziennie z 10%, które obowiązuje w tej chwili na 

12,5% przeciętnego wynagrodzenia w gospodarce narodowej za poprzedni rok 

kalendarzowy. Podwyższenie miesięcznej opłaty za pobyt dziecka w żłobku jest 

podyktowane znacznym wzrostem wskaźnika cen towarów i usług, w tym w szczególności 

cen gazu i prądu, co z kolei przekłada się na znaczny wzrost kosztów utrzymania żłobków 

w tym stanowi też duże obciążenie dla budżetu miasta Gdańska. Co warto też zaznaczyć 

tutaj ten wymiar opłaty za pobyt dziecka w Gdańskich Żłobkach samorządowych nie był 

podnoszony od 10 lat, tylko był z racji tego, że się zmieniało przeciętne wynagrodzenie w 

gospodarce narodowej ta kwota się zwiększała. Dzięki tej zmianie też Gdański Zespół 

Żłobków będzie mógł generować wyższe dochody w przyszłym roku na rzecz miasta. 

Dziękuję.    

 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1457. 

 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Dorotę Woźniak – Dyrektora Gdańskiego Zespołu Żłobków, a 

następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła 

i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1457. (Opinia nr 56-

11/428-107/2022).  
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PUNKT – 4E 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia stawki za 

1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów 

przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców w Gminie Miasta Gdańska – druk 

nr 1466. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LVI sesji Rady Miasta Gdańska z 24 

listopada 2022 r. – sprawa BRMG.0006.311.2022). 
 

Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w Wydziale Rozwoju 

Społecznego w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: dzień dobry panie przewodniczący, szanowni państwo, w miesiącu czerwcu 

opiniowali państwo uchwałę, która określała średnią cenę brutto paliwa używanego przy 

zwrocie właśnie, przy wyliczaniu zwrotu dla rodziców. Z dniem 27 października zmieniły 

się przepisy dotyczące obliczania i dokonywania tych wzrostów, w związku z powyższym 

nastąpiła konieczność dostosowania naszych przepisów naszej uchwały do zmienionych 

przepisów. W tej chwili nie będzie już stawki obliczanej według średniej ceny paliwa, 

będzie stawka obliczana według kilometra przebiegu pojazdu zgodnie … przy czym ta 

stawka nie może być niższa niż określona w Rozporządzeniu. Nasz druk, który 

przygotowano określa to i mamy tak samo jak wynika to z Rozporządzenia i będzie to 

skutkowało wzrostem wydatków w budżecie Gdańska, ponieważ symulacje, które 

dokonaliśmy przygotowując się do tej zmiany wskazują, że będziemy musieli więcej 

zwracać rodzicom ok 60% więcej niż w tej chwili. Będzie to dla nas wydatek dodatkowo. 

Niestety musimy dostosować naszą uchwałę do obowiązujących przepisów, także stąd ta 

zmiana. Proszę o pozytywne zaopiniowanie.    
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. 

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Mam pytanie o kwestię skali właśnie, bo jak to na dzień dzisiejszy, dawno się nie 

interesowałem i jak dużo tych rodziców… 

 

Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w Wydziale Rozwoju 

Społecznego 

W tej chwili w tym roku szkolnym mamy ok 90 umów, przy czym z miesiąca na miesiąc to 

się zmiana, bo rodzice mogą w każdej chwili zawnioskować o objęcie dziecka taką formą 

dowożenia. W poprzednich latach było to ok 60 umów, 50, widać wyraźnie tendencję 

rosnącą w tym kierunku takiego indywidualnego dowozu rodziców. Jest to też 

spowodowane tym, że nie wszystkie dzieci dobrze sobie radzą w tym transporcie, który 
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jest organizowany przez nas i przez ZTM. Po prostu są to dzieci niepełnosprawne, niektóre 

wymagają indywidualnego podejścia do przejazdów.   
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1466. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Annę Suszyńską – Kierownika Referatu Finansów Oświaty w 

Wydziale Rozwoju Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1466. (Opinia nr 56-11/429-108/2022).  
 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Jeśli mogę jeszcze zapytać poza głosowaniem, jeszcze chciałem dopytać o druku, ale obok 

druku, to znaczy jeżeli chodzi o kwestie skali taksówek miejskich. Jak dużo dzieci w tej 

chwili pamięta pani może korzysta?  
 

Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w Wydziale Rozwoju 

Społecznego 

Dowozem zajmuje się Zarząd Transportu Miejskiego. Oni dowożą dzieci niepełnosprawne 

i raczej to są busy niż taksówki.  
 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Są też przypadki dzieci nie niepełnosprawnych, tylko zważywszy na jakieś ograniczenia 

typowo infrastrukturalne, przekraczanie dróg szybkiego ruchu, itd. są przez WRS 

pospisywane umowy z jakimiś wykonawcami, czy z firmami taksówkarskimi, tylko nie 

wiem właśnie jaka skala i pytanie miało tego dotyczyć.  
 

Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w Wydziale Rozwoju 

Społecznego 

W tej chwili Wydział Rozwoju Społecznego nie ma podpisanej żadnej takiej umowy na 

dowożenie tak dzieci. Jedyny przypadek, który pamiętam i który dotyczy nie wiem, czy w 

tym roku jeszcze, na pewno w poprzednim roku szkolnym był dotyczył Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących Nr 2 w Osowej, gdzie był problem z dowożeniem chyba czwórki dzieci 

z pewnej ulicy do szkoły właśnie ze względu na problem, ale czy w tym roku również 

występuje, musiałabym sprawdzić.  
 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Kończąc, obiecuję, mam taką uprzejmą prośbę do pani, żeby pani mailem zdołała wysłać 

bardzo oczywiście skrótowo informację to byłbym zobowiązany.   
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PUNKT – 4F 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół, dla których organem 

prowadzącym jest Miasto Gdańsk – druk nr 1469. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LVI sesji Rady Miasta Gdańska z 24 

listopada 2022 r. – sprawa BRMG.0006.314.2022). 
 

Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w Wydziale Rozwoju 

Społecznego w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: panie przewodniczący, szanowni państwo, to są głównie zmiany porządkowe 

w tabelach dotyczących wynagrodzeń, w zasadzie dodatków funkcyjnych dla dyrektorów, 

wicedyrektorów, wprowadzamy też nowe stanowiska, które mogą funkcjonować zgodnie 

z obowiązującymi przepisami i jest to kierownik filii szkoły podstawowej, zastępca 

kierownika filii szkoły podstawowej, kierownik zespołu pozalekcyjnego. To występuje w 

szkołach przyszpitalnych. Kierownik świetlicy szkolnej i kierownik świetlicy szkolnej w 

szkole specjalnej. Jest to dostosowanie do stanowisk, które mogą się pojawić w 

jednostkach oświatowych zgodnie z obowiązującymi przepisami. Ponadto w związku z 

wprowadzeniem mentora w jednostkach oświatowych osoby, która się opiekuje osobami 

przystępującymi do zmiany stopnia awansu na stanowisko nauczyciela mianowanego 

wprowadza się tutaj zmianę w tabeli w zakresie ustanowienia takiego stanowiska z kwotą 

dodatku 100 zł. Jest to kwota porównywalna w innych miasta Unii Metropolii Polskich, więc 

stąd taka ilość. Zostało to uzgodnione ze związkami zawodowymi, także wnioskuję o 

przyjęcie druku.    
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, 

powiedział: potwierdzam co do ustaleń ze związkami zawodowymi. Na Komisji Edukacji 

panie potwierdzały, że w dobrej atmosferze został wypracowany ten druk. Co cieszy, że 

oba związki to potwierdziły, więc jeszcze w tej drodze konsensusu ten projekt uchwały 

został przygotowany. 

 

 Następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1469. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Annę Suszyńską – Kierownika Referatu Finansów Oświaty w 

Wydziale Rozwoju Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
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jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1469. (Opinia nr 56-11/430-109/2022).  
 

PUNKT – 4G 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie podniesienia 

wysokości wynagrodzenia rodzinom zastępczym zawodowym i prowadzącym 

rodzinne domy dziecka – druk nr 1446.  

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LVI sesji Rady Miasta Gdańska z 24 

listopada 2022 r. – sprawa BRMG.0006.291.2022). 
 

Pan Maciej Bylicki – Zastępca Dyrektorki Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: szanowni państwo, mając na względzie poprawę warunków funkcjonowania 

rodzin zastępczych zawodowych i rodzinnych domów dziecka funkcjonujące na terenie 

Gdańska zgodnie z uchwałą zwiększa się minimalne wynagrodzenia i tak dla rodzin 

zastępczych zawodowych do kwoty 4520 miesięcznie, a było 4020 wcześniej, 

prowadzącym rodzinne domy dziecka do kwoty 5120 a było 4620 i rodzinom zastępczym 

zawodowym pełniącym funkcje pogotowia opiekuńczego do kwoty 5220 zł, a było 4120. 

Tutaj też warto zaznaczyć, że aktualnie czeka na wejście w życie zmiana ustawy o 

wspieraniu rodziny w systemie pieczy zastępczej, która też znacznie w zasadzie ponad 

100% w dwóch przypadkach, w jednym przypadku 95,54% zwiększyła wynagrodzenia. My 

zawsze w Gdańsku mieliśmy troszeczkę wyższy poziom tych wynagrodzeń. Teraz ten bufor 

się troszeczkę zmniejszy. Tak jak mamy zabezpieczone środki tak tutaj skalkulowaliśmy na 

tyle wystarcza, żeby podwyższyć te wynagrodzenia na przyszły rok.  
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję, powiedział: te środki, które są przekazywane na ten cel to są 

środki z budżetu miasta? Czy są to zadania zlecone?  
 

Pan Maciej Bylicki – Zastępca Dyrektorki Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku 

Z budżetu miasta.  
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1446. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Macieja Bylickiego – Zastępcę Dyrektorki Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Gdańsku, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
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jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1446. (Opinia nr 56-11/431-110/2022).  
 

PUNKT – 4H 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 roku  – druk nr 1447. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LVI sesji Rady Miasta Gdańska z 24 

listopada 2022 r. – sprawa BRMG.0006.292.2022). 
 

Pan Maciej Bylicki – Zastępca Dyrektorki Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: szanowni państwo jeżeli chodzi o tą uchwałę to w głównej mierze wynika ze 

zmiany Rozporządzenia w sprawie algorytmu przekazywania środków z Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych i wzrostem stawki na warsztaty terapii 

zajęciowej. Dostaliśmy dodatkowo 408 602 zł, bez tych dwóch złotych dostaliśmy, to jest 

tylko na warsztaty terapii zajęciowej. Po prostu 1800 zł rocznie dodatkowo na każdą osobę 

w związku ze zmianą przepisów przyznano takie fundusze i jednocześnie Gdański Urząd 

Pracy i Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w Gdańsku dokonał analizy wydatkowania 

środków i tam, gdzie jeszcze jakieś wolne fundusze były to przeznaczą te końcówki na 

zadania, gdzie jest największa liczba wniosków złożona, jeszcze będzie można je do końca 

roku wydatkować jak najbardziej optymalnie.   
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1447. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Macieja Bylickiego – Zastępcę Dyrektorki Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Gdańsku, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1446. (Opinia nr 56-11/432-111/2022).  
 

PUNKT – 4I 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 

Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Szczegółowego Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na rok 2022 – druk nr 1464. 
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LVI sesji Rady Miasta Gdańska z 24 

listopada 2022 r. – sprawa BRMG.0006.309.2022). 
 

Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: szanowny panie przewodniczący, szanowni panie i panowie radni uprzejmie 

proszę o pozytywne zaopiniowanie druku uchwały zmieniającej program na rok 2022. To 

czwarta zamiana wprowadzana w tym roku od przyjęcia tego programu na sesji 31 marca. 

Zmiana polega na zwiększeniu środków na zadanie dotyczące psychoterapii w Nowym 

Porcie, pomocy psychoterapeutycznej dla dzieci, osób dorosłych i rodzin zagrożonych 

uzależnieniem od alkoholu lub doznających przemocy w związku z alkoholem. To zadanie 

jest zlecone w trybie wieloletnim. Jest realizowane przez podmiot i podmiot zwrócił się do 

nas z prośbą o zwiększenie liczby godzin terapii, bo to wynika im z osób, które tam są. Ten 

koszt to jest 11 700 zł i on zostanie pokryty ze środków, które były wpisane dotychczas w 

uchwale jako środki na rezerwie na zadania gdyby taka była potrzeba i drugie zadanie to 

jest kwota 41 448 zł. Jest to zwiększenie zatrudnienia w placówkach opiekuńczo-

wychowawczych, czyli w placówkach pieczy, kiedyś nazywanych domami dziecka w 

zakresie wsparcia specjalistycznego dla dzieci, które są z kręgu uzależnień. To znaczy nie 

dzieci są uzależnione, tylko zostały odebrane rodzicom, którzy z takimi problemami 

walczą, i które tak jak analizujemy to i oceniamy lepsze będzie i bardziej efektywne jeśli te 

osoby będą zatrudnione nazwijmy to na stałe, bo formuła to nie jest koniecznie etat, to 

może być zlecenie, również zawarcie umowy z jakimś podmiotem realizującym z takim 

psychologiem czy z psychologiem terapeutą niż szukanie w momencie potrzeby na 

otwartym rynku i stąd takie dofinansowanie do placówek.       
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję i zapytał: czy jest jeszcze planowany wzrost środków z 

kapslowego?  
 

Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Na tą chwilę nie, natomiast jeśli to te środki tak jak państwo wiecie zgodnie z art. 208 

ustawy nie przepadają tylko są przenoszone na kolejny rok i już w programie na 2023, o 

którym będzie w następnym punkcie też będę o tym mówiła.  
 

Radna Katarzyna Czerniewska – członek Komisji 

Ta kwota 40 000 zł na to wsparcie w placówkach opiekuńczo-wychowawczych to jest jakiś 

etat po prostu w jednej z nich? Mówiła pani o takim stałym …  
 

Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Nie, tu akurat w pierwszej kolejności myślimy o jednej placówce o Gdańskim Domu 

Integracyjno-Rodzinnym, bo tam taka potrzeba się pojawiła i to jest tylko na ten rok. 
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Natomiast na przyszły rok znowu w tej kolejnej uchwale już mamy też wskazane 300 000 

zł na wszystkie placówki.   

 

Radna Katarzyna Czerniewska – członek Komisji 

Już rozumiem, dziękuję.  
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1464. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Chorzelską – Zastępcę Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1464. (Opinia nr 56-11/433-112/2022).  

 

PUNKT – 4J 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 

Szczegółowego Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na rok 

2023 – druk nr 1465. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LVI sesji Rady Miasta Gdańska z 24 

listopada 2022 r. – sprawa BRMG.0006.310.2022). 
 

Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: szanowny panie przewodniczący, szanowni panie i panowie radni program 

na rok 2023 z tą kwotą, która jest wpisana w tej chwili w poszczególne zadania to kwota 

17 500 000 zł jako planowana w budżecie Gminy Miasta Gdańska stanowiąca dochody z 

tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych tzw. kapslowe albo 

korkowe, czyli to co wpływa do samorządu. 1 900 020 zł są to planowane w budżecie 

gminy środki z opłat, które wpływają w ciągu roku z Urzędu Skarbowego z tzw. sprzedaży 

„małpek” czyli to jest ten alkohol sprzedawany w opakowaniach o pojemości nie 

przekraczającej 300 ml i 1 mln zł jest wpisane tutaj jako odtworzenie środków czyli właśnie 

tych środków nie wykorzystanych, które chcielibyśmy już mieć możliwość, aby były w 

dyspozycji od 1 stycznia 2023 r. W nowych zadaniach, które nie były wcześniej 

wprowadzane i realizowane w latach wcześniejszych to jest m. in. właśnie to dotrudnienie 

w placówkach pieczy osób, które będą się zajmowały terapią i tam mamy budżet w tej 
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chwili przyjęty w wysokości 300 000 zł z rozdzieleniem na wszystkie placówki i te 

realizowane w ramach jednostek miejskich jak i te, które są realizowane w postaci umów 

zawieranych przez Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie na podstawie rozstrzygnięć 

konkursowych i drugie zadanie, które jeszcze w tej chwili nie jest obudżetowane, ale po 

przygotowaniu programu chcemy, aby w tym budżecie z odtworzeń, które będą na sesji 

marcowej się znalazło to jest to kwestia realizowania profilaktyki przez nasze miejskie 

placówki kultury, to jest przez GAK i przez Łaźnię, ponieważ te dwie jednostki mają 

wpisane w swoich statutach zadania dotyczące profilaktyki i mogą łączyć tą profilaktykę z 

działaniem w kulturze to chcielibyśmy, żeby ta cześć dotycząca profilaktyki była 

finansowana ze środków z kapslowego, a nie środków miejskich. Natomiast oczywiście 

środków z „małpek” jest więcej niż to 1 920 000 zł, które my przewidujemy w tym roku, bo 

szacujemy, że te wpływy księgowe ok 4 mln zł, natomiast zgodnie z dyspozycją i 

wskazaniem Krajowego Centrum Profilaktyki Uzależnień środki te możemy przeznaczyć 

na działania w obszarze pomocy społecznej w szczególności na placówki dla osób 

bezdomnych, na pogotowie socjalne dla osób nietrzeźwych czytajmy izby wytrzeźwień i 

tam te środki, które nie są środkami z programu są właśnie pokrywane w założeniach z 

„małpek”.      
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, 

powiedział: czyli z „małpek” finansujemy tych, którzy te „małpki” piją.  

 

Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Perpetum mobile.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

W skrócie tak to niestety funkcjonuje. Zawsze podkreślam, że to jest jeśli chodzi o 

kapslowe, małpkowe to jest dobra i zła strona. Cieszymy się, że mamy większe wpływy, ale 

niestety smucimy się, że wzrasta spożycie alkoholu.  

 

Następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1465. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Chorzelską – Zastępcę Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1465. (Opinia nr 56-11/434-113/2022).  
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PUNKT – 4K 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 

Miasta Gdańska w sprawie ustalenia maksymalnych cen za przejazdy środkami 

gminnego transportu zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i opłat 

manipulacyjnych – druk nr 1483. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LVI sesji Rady Miasta Gdańska z 24 

listopada 2022 r. – sprawa BRMG.0006.328.2022). 
 

Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego w Gdańsku w 

imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: panie przewodniczący, szanowni radni, jest to zmiana techniczna, która 

ustawodawca zobligował nas wprowadzić do naszej uchwały. Mianowicie chodzi o sposób 

regulowania w uchwale tzw. opłat manipulacyjnych, opłat dodatkowych. Prawo 

przewozowe mówi, że organ stanowiący czyli Rada Miasta Gdańska czyli państwo możecie 

uchwalić jedynie sposób, mechanizm ustalania tej opłaty dodatkowej, natomiast nie 

można wpisywać wprost tej kwoty. Czyli jak dzisiaj mamy wpisane 270 zł za opłatę 

dodatkową to nie nie można tego zrobić. Może być tylko wpisany mechanizm wyliczenia. 

Ten mechanizm jest określony w Rozporządzeniu Ministra czyli nr 50 krotność biletu 

jednorazowego, 30 krotność biletu jednorazowego, więc ten mechanizm powinien być 

zawarty jedynie w uchwale, natomiast nie kwota, ponieważ z nową ustawą o publicznym 

transporcie zbiorowym organ stanowiący czyli Rada Miasta Gdańska może ustalać ceny 

maksymalne dając kompetencje pani Prezydent, żeby mogła do tej granicy ustalać ceny. 

Cena za bilet może być niższa lub może być maksymalna tak jaka Rada Miasta uchwali i 

teraz te wszystkie opłaty dodatkowe są pochodną tej ceny, którą pani Prezydent ustali. 

Dlatego ta kompetencja jaka będzie ostateczna cena, ostateczna wysokość opłaty należy 

do pani Prezydent. Natomiast Rada Miasta może uchwalić tylko i wyłącznie sposób, ten 

mechanizm liczenia tej opłaty dodatkowej. To jest pochodna cen biletów i jest pochodna 

Rozporządzenia Ministra, który określa tą krotność i tutaj mieliśmy właśnie wniosek też 

Prokuratury, żeby zmienić w uchwale, żeby ten mechanizm był prawidłowo opisany w 

uchwale, w związku z powyższym jest to zmiana techniczna. Pani Prezydent prosi o 

pozytywne zaopiniowanie.     
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, 

powiedział: panie dyrektorze biorąc pod uwagę aktualne ceny, które ustaliliśmy, a tą 

wielokrotność, którą będziemy w uchwale podawać to jakby ceny rozumiem, że będą 

podobne?  

 

Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego w Gdańsku 

Tak, tutaj ceny się w ogóle nie zmieniają. To jest tylko i wyłącznie określenie sposobu.  
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Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Jeżeli my ustalimy inną cenę maksymalną to pani Prezydent do tej ceny wyda odpowiednie 

Zarządzenie to te ceny też automatycznie wzrosną za opłaty dodatkowe, bo zmieni się 

wartość biletu.  

 

Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego w Gdańsku 

Jeżeli państwo uchwalicie nową cenę maksymalną pani Prezydent przyjmie cenę 

maksymalną jako obowiązującą cenę to wtedy analogicznie po zastosowaniu tego 

mechanizmu ta opłata dodatkowa też wzrośnie. Ona jest krotnością biletu.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czyli generalnie podnosimy cenę biletu i automatycznie podnoszą się ceny opłat 

dodatkowych.  

 

Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego w Gdańsku 

Tylko w tej uchwale nie podnosimy cen.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Tak. Mówię o mechanizmie, o którym rozmawiamy. Tutaj nie podnosimy cen. To zostało 

wyliczone, że ta krotność jest taka sama jak obecnie obowiązujące opłaty dodatkowe za 

przejazd bez biletu, ale w przypadku zmiany ceny biletu działa automatyzm, ale w 

przypadku, kiedy obniżymy ceny biletów to ceny za opłaty dodatkowe będą niższe, tak, 

żeby mieć świadomość.  

 

Następnie z uwagi na brak innych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1483. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Sebastiana Zomkowskiego – Dyrektora Zarządu Transportu 

Miejskiego w Gdańsku, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 5 głosami 

za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1483. (Opinia nr 56-11/435-

114/2022).  
 

PUNKT – 5 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
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Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Wpłynęła korespondencja do Komisji. Państwo radni ją otrzymali od przedstawiciela Rady 

Dzielnicy Osowa. Pan radny dostał informację, że Komisja dzisiaj obraduje. Nie 

wprowadzam tego do porządku, ale jeżeli pan radny przyjdzie to porozmawiamy. Pismo 

państwo widzieli, wzrastają ceny, ale ceny wszystkim wzrastają. Pragnę podkreślić, że Rady 

Dzielnic czterokrotnie zwiększyły swoje budżety na początku obecnej kadencji oraz co 

bardzo istotne, a czego nie było wcześniej Rady Dzielnic mogą kumulować środki w postaci 

rezerwy, żeby środki przechodziły na kolejne lata. Wszystkim drożeje, a nie przybywa, w 

związku z tym tutaj Rady Dzielnic też musza sobie jakoś z tym radzić. Oczywiście to pismo 

też trafiło pewnie do pani Prezydent i ona pewnie będzie też się do tego odnosić.  

Co do Komisji, która odbędzie się 5 grudnia zostanie zwołana jutro 22-go. Zaczynamy o 

godz. 14:00 w Sali Obrad wyjątkowo u góry, więc mamy 3 bloki. Planowany koniec 19:00. 

Będziemy wszystkie wydziały i biura przepytywać, więc proszę zarezerwować sobie czas.  

Czy państwo radni mają jakieś wnioski, pytania?  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji  

Do końca roku mamy stacjonarne spotkania?  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Jeżeli się nic nie wydarzy to Komisje będą odbywały się stacjonarnie. Jeżeli coś się będzie 

działo to na najbliższej, pierwszej Komisji, która będzie, kiedy stwierdzimy, że coś się dzieje 

podejmiemy decyzję, że kolejne będą zdalnie. Nie przewiduje, mam nadzieję, że nic 

nadzwyczajnego się nie wydarzy i będziemy obradować normalnie, ale mamy też taką 

możliwość, tylko musimy wcześniej podjąć w tej sprawie uchwałę. Komisje, które chcą 

obradować zdalnie muszą podjąć uchwałę, że będą spotykać się zdalnie, a stacjonarnie 

tego nie trzeba.  

 

Następnie przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji. 

Koniec -  godz. 17:00 

 

Przewodniczący 

Komisji Strategii i Budżetu RMG 
 

/-/ Krystian Kłos 

 

 

 

 
Protokół sporządziła: 

Joanna Świeczkowska 


